



## 参 考 文 献

### 主要参考文献

#### 英文参考文献:

1. Allen, H., J. Hawkins and S. Sato 2001. "Electronic Trading and its Implications for Financial Systems," Working paper, Bank of England.
2. Banks, Erik 2001. E-Finance: The Electronic Revolution, London: John Wiley & Sons.
3. Franklin Allen, James McAndrews and Philip Strahan, 2001, "E-Finance: An Introduction"  
<http://fic.wharton.upenn.edu/fic/papers/01/0136.pdf>
4. Hancock, Diana, David B. Humphrey and James A. Wilcox, 1999. "Cost Reductions in Electronic Payments: The Roles of Consolidation, Economies of Scale and Technical Change," *Journal of Banking and Finance* 23, 391-421.
5. McAndrews, James, and Chris Stefanadis, 2000. "The Emergence of Electronic Communications Networks in the U.S. Equity Markets." *Current Issues in Economics and Finance*, Federal Reserve Bank of New York, Vol. 6, No. 12, October.
6. Mishkin, Frederic S., and Philip E. Strahan, 1999. "What Will Technology do to the Financial Structure?" in *The Effect of Technology on the Financial Sector*, Brookings-Wharton Papers on Financial Services, edited by Robert Litan and Anthony Santomero, 249-87.
7. Wilhelm, William J., 1999. "Internet Investment Banking: The Effect of Information Technology on Relationship Banking," *Journal of Applied Corporate Finance* (Spring).
8. Claessens, S. and Klingebiel D. (2001) *Electronic Finance: A New Approach to Financial Sector Development?* UNCTAD Expert Meeting, Geneva, Palais des Nations, 22-24 October  
[http://r0.unctad.org/ecommerce/event\\_docs/xmefinoct2001/glaessner-claessens.pdf](http://r0.unctad.org/ecommerce/event_docs/xmefinoct2001/glaessner-claessens.pdf)
9. Larson, R.C. (2002) *The Future of Global Learning Networks in The INTERNET and the University*, Forum 2001, EDUCAUSE, Boulder, CO.
10. Resnick, M., (2002) *Revolutionizing Learning in the Digital Age in The INTERNET and the University*, Forum 2001, EDUCAUSE, Boulder, CO.

#### 中文参考文献:

- 李晓欣, 网络经济时代银行业的变革与发展策略, 《中国金融电脑》, 2000年3月
- 舒志军, 全球网络金融超市的崛起, 国际金融研究, 2000年6月
- 陈智勇 董寿昆, 金融业的新时代: 网络金融时代, 《财经理论与实践》, 2000年7月
- 孙万军 赵小明 张彦芝, 网络经济下的金融创新, 《中国金融电脑》2000年10月
- 狄卫平 梁洪泽, 网络金融研究, 《金融研究》, 2000年11月
- 罗丹程, 我国网络金融市场发展问题初探, 《沈阳农业大学学报(社会科学版)》, 2000年12月
- 徐枫, 论网络金融监管, 《北方经贸》, 2001年3月
- 郑礼明, 网络金融服务的正外部性和规模经济, 《成都信息工程学院学报》, 2001年12月
- 樊玉纽 王尉, 网络金融对传统金融理论的影响, 《东北大学学报(社会科学版)》, 2002年1月
- 丁伟丽 叶慧, 扑面而来的网络金融服务大时代, 《华东经济管理》, 2002年2月
- 王元月, 马蒙蒙, 彭妍, 网络金融的兴起及其在我国的发展, 《金融教学与研究》, 2002年6月
- 纪玉山 王倩, 我国网络金融发展中存在的问题及对策研究, 《经济纵横》, 2002年6月
- 张玉喜, 网络金融的风险管理研究, 《管理世界》, 2002年10月
- 戴建兵, 网络金融, 石家庄: 河北人民出版社, 2000.

